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Přepis lekce angličtiny pro věčné začátečníky až mírně pokročilé ze dne 26.5.2020: 

 

PLÁN NA DOVOLENOU 
 

 

My uncle and aunt are going to Namibia Můj strýc a teta jedou letos na podzim  

for a month this autumn na měsíc do Namibie  

and they have offered me to go with them. a nabídli mně, abych jel s nimi. 

 

The only thing I will have to pay for Jediná věc, za kterou budu muset zaplatit 

is the air ticket / flight / plane ticket. je letenka. 

 

It sounds so exotic Zní to tak exoticky, jelikož jsem nikdy nebyl 

as I´ve never been to Africa. v Africe. 

 

 

uncle         [aŋkl] strýc, strýček 

aunt        [ɑːnt] teta 

month      [manθ] měsíc (kalendářní) 

autumn      [oːtəm] podzim (v britské angličtině) 

fall         [foːl] podzim (v americké angličtině) 

offer      [ofə] nabídnout, nabízet, nabídka 

only       [əunli] jen, jenom, pouze 

the only     [ðiː əunli]  jediný 

thing      [θiŋ] věc 

think      [θiŋk] myslet (si) 

must     [mast] muset 

have     [hæv] mít 

have to muset 

pay    [pei] (za)platit 

pay for (za)platit za 

ticket     [tikit] lístek 

air / plane / flight ticket letenka 

sound   [saund] zvuk, znít 

exotic      [ikzotik] exotický 

never   [nevə] nikdy 

been     [biːn] třetí tvar nepravidelného slovesa BÝT (používáme ho pro 

 tvorbu předpřítomného času) 

 

 

 

Nepleťte si slovíčka THING a THINK: 

 

I think it´s a good thing. Myslím, že je to dobrá věc. 
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    Myslím, že jsi ta nejsladší věc.    

 

    sweet [swiːt]       sladký 

 

 

The only thing (that) I will / I´ll pay for. Jediná věc, za kterou zaplatím / budu platit.   

The only thing (that) I will / I´ll have to pay for. Jediná věc, za kterou budu muset zaplatit. 

 

 

It sounds exotic. Zní to exoticky. 

It sounds interesting. Zní to zajímavě. 

You look good. Vypadáš / Vypadáte dobře. 

It tastes delicious. Chutná to výtečně.   

 

POZNÁMKA:  Se slovesy jako ZNÍT, VYPADAT, CHUTNAT v angličtině nepoužíváme příslovce (jako 

v češtině), ale přídavné jméno. 

 

  

 

 

 

  Vypadáš / Vypadáte fantasticky! 

 

  fantastic   [fænˈtæstik]       fantastický 

 

 

 

 

 

I was in Africa last year. Loni jsem byl v Africe. (Pokud uvedeme časový 

 údaj KDY – použijeme MINULÝ ČAS.) 

 

I have / I´ve been to Africa. Byl jsem v Africe.  (Pokud nás nezajímá kdy, ale 

 důležitý je fakt, že s tím máme ZKUŠENOST, 

 víme, jaká Afrika je, použijeme PŘEDPŘÍTOMNÝ 

 ČAS.) 

 

I haven´t been to Africa. Nebyl jsem v Africe. 

I have / I´ve never been to Africa. Nikdy jsem nebyl v Africe. 

 

I wasn´t in Africa last year. Loni jsem nebyl v Africe.  



 

3 
 

 

Kočičko, kočičko, kde jsi byla? 

Byla jsem v Římě a hádej, co jsem viděla. 

 

pussy cat [pusi kæt]  kočička, micka 

tom cat    [tom kæt]  kocour, kocourek 

 

 Rome    [rəum]     Řím 

 guess    [ges]         hádat 

 seen    [siːn]          tvar slovesa SEE – VIDĚT pro tvorbu                               

                                 předpřít.  času   

 

 

 

 

 

 

Kočičko, kočičko, kde jsi byla? 

Byla jsem v Londýně navštívit královnu.  

 

 

 

 

queen [kwiːn]      královna 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

board [boːd]      deska, prkno, paluba, nastoupit na    

                             palubu 

boarding pass    palubní lístek 
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Moje postel volá. Musím jít. 

 
call   [koːl]         volat 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Další rozvoj tohoto projektu na výuku angličtiny můžete podpořit zasláním drobné finanční částky  

na účet:   

175685304 / 0300    

 

pro platby ze zahraničí: IBAN CZ5503000000000175685304 

BIC (SWIFT)     CEKOCZPP                        

 

Všem vám děkuji!      Jana 

 

 

 


